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Protokół Nr LII/2018 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 25 maja 2018 roku 
Ad.pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej otworzył LII w bieżącej kadencji 

obrady sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 Radnych w obradach udział bierze  

14 Radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Powitał Radnych, Burmistrz Stąporkowa Dorotę Łukomską, Sekretarza Wojciecha Ślefarskiego, 

Radnych Rady Powiatu Koneckiego Wiesława Skowrona, Łukasza Świerczyńskiego i Mariana 

Domagałę, Prezes ZNP Teresę Polak, Dyrektorów jednostek podległych, sołtysów a także wszystkich 

przybyłych na obrady sesji. Przewodniczący Rady Miejskiej powitał nowo wybranego sołtysa wsi 

Czarna- Arkadiusza Borkowskiego 

Lista obecności Radnych, sołtysów oraz zaproszonych na obrady gości zostaje załączona  

do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej 

Radny Edward Mazur złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad sesji z pkt.11 ppkt. m) tj. 

projektu uchwały w sprawie sprzedaży lokalu mieszkalnego wraz z oddaniem w użytkowanie 

wieczyste udziału w gruncie stanowiącymi własność Gminy Stąporków. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował również, że wnioskodawca projektów uchwał złożył 

wniosek o wycofanie z porządku obrad sesji z pkt.11 dwóch projektów uchwał. 

Głos zabrali:  

 

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski zawnioskował o wycofanie z porządku obrad sesji  

z pkt.11 ppkt. m) i ppkt. n). Wniosek uzasadnił powzięciem nowych okoliczności, jakie zaistniały  

w sprawach, których dotyczą przedłożone Radzie Miejskiej projekty. 

Radny Edward Mazur złożył wniosek o wycofanie z pkt.11 ppkt. l) projektu uchwały  

w sprawie  sprzedaży lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Stąporków. Wniosek 

uzasadnił tym, iż do uchwały nie została załączona opinia powołanej w dniu 20 kwietnia br. Komisji 

Mieszkaniowej ds. opiniowania przydziału mieszkań. W związku z tym, iż przewodniczącym komisji 

jest Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Radny Edward Mazur wyraził wątpliwość, czy 

taki stan jest zgodny z przepisami obowiązującego prawa. Poprosił o opinię pani mecenas tut. Urzędu 

w tej sprawie. Kończąc wypowiedź podkreślił, że mieszkania komunalne powinny być przyznawane 

rodzinom z listy oczekujących na lokal, których w Gminie jest ok. 60. Powiedział, że sprzedano już 

wystarczającą ilość mieszkań zaś te, które pozostały należy przyznać osobom oczekującym  

na przydział lokalu. Radny Edward Mazur podkreślił, że zadaniem własnym gminy jest budowanie 

mieszkań komunalnych i przekazywanie ich mieszkańcom. Powiedział, że nie wszyscy mają 

możliwość zakupu własnego mieszkania i takim osobom Gmina powinna pomagać. Radny Edward 

Mazur poprosił Radnych o poparcie przedstawionych wniosków. 

Radny Zbigniew Wiśniewski poprosił o uzasadnienie wniosków ws. wycofania z porządku obrad  

sesji z pkt.11 ppkt. m) i ppkt. n). 

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że organ powziął nowe informacje w sprawach 

dotyczących przedmiotowych uchwał, które  należy zbadać. Podkreślił, że projekty uchwał dotyczą 

sprzedaży lokalu mieszkalnego wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału w gruncie 

stanowiącymi własność Gminy Stąporków- ppkt. m) oraz wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

pomiędzy Gminą Stąporków a osobami fizycznymi- ppkt. n). Poinformował, że z uwagi na fakt,  
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iż w dniu LII sesji wchodzą w życie przepisy RODO, czyli ochrony danych osobowych osób 

fizycznych nie może publicznie przedstawić powziętych informacji. Podkreślił, że informacje  

w sprawie zostaną sprawdzone a następnie przedstawione Radnym na posiedzeniu komisji.  Sekretarz 

Gminy Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że Komisja Mieszkaniowa nie jest organem, który przyznaje 

mieszkania i opiniuje, czy należy je sprzedać lub nie. Powiedział, że komisja jest ciałem doradczym, 

opiniującym przedłożone wnioski o przydział lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy. Podkreślił, że zadaniem własnym Gminy jest nie tylko budowanie i przyznawanie mieszkań, 

lecz także wiele innych zadań mających na celu zabezpieczenie zbiorowych potrzeb wspólnoty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek Radnego Edwarda Mazura  

a także wnioskodawcy w sprawie wycofania z porządku obrad LII sesji z pkt.11 ppkt. m) projektu 

uchwały w sprawie sprzedaży lokalu mieszkalnego wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste 

udziału w gruncie stanowiącymi własność Gminy Stąporków. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”, przy biorących udział  

w obradach 14 Radnych przyjęła wniosek o wycofanie z porządku obrad LII sesji powyższego 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek wnioskodawcy w sprawie wycofania 

z porządku obrad LII sesji z pkt.11 ppkt. n) projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości pomiędzy Gminą Stąporków a osobami fizycznymi. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

„za”- 8 głosów 

„przeciw”- 1 głos 

„wstrzymało się” –5 głosów 

przy biorących udział w obradach 14 Radnych przyjęła wniosek o wycofanie z porządku obrad LII 

sesji powyższego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wniosek Radnego Edwarda Mazura  

w sprawie wycofania z porządku obrad LII sesji z pkt.11 ppkt. l) projektu uchwały w sprawie 

sprzedaży lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Stąporków. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

„za”- 6 głosów 

„przeciw”- 4 głos 

„wstrzymało się” –4 głosy 

przy biorących udział w obradach 14 Radnych przyjęła wniosek o wycofanie z porządku obrad LII 

sesji powyższego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej zwrócił się do Radnych  

z pytaniem, czy mają uwagi bądź propozycje do przedstawionego porządku obrad  

po naniesionych zmianach. W związku z ich brakiem poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”, przy biorących udział  

w obradach 14 Radnych przyjęła porządek obrad LII sesji, który po zmianach przedstawiał się  

w następujący sposób: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z XLVIII, XLIX, L i LI sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

4. Informacja Przewodniczącego o działalności między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

6. Odczytanie informacji na temat prac związanych z komunalizacją. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2017 r. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny. 
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9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Stąporków z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2017 r. 

10.  Przyjęcie Oceny zasobów pomocy społecznej za 2017 r. 

11.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

dla części terenu sołectwa Czarniecka Góra- Poręba, 

b) zmiany uchwały Nr XL/334/2013 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 7 sierpnia 2013 r.  

w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, 

c) zmiany uchwały Nr XXV/165/2016 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  

dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego  

lub całkowitego zwalniania z tych opłat, a także trybu ich pobierania, 

d) uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Stąporków,  

e) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę,  

f) ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2018 roku za kształcenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stąporków, 

g) zmiany uchwały Nr XLVI/303/2009 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 29 grudnia  

2009 roku w sprawie regulaminu wynagradzania określającego zasady wynagradzania  

oraz przyznawania dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach  

na terenie Gminy Stąporków, 

h) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad 

usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych dla terenu gminy 

Stąporków, 

i) uchylająca uchwałę w sprawie ustalenia dni i czasu pracy placówek handlowych, zakładów 

gastronomicznych i usługowych na terenie miasta i gminy Stąporków, 

j) przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków  

na terenie gminy Stąporków w celu przekazania go do zaopiniowania organowi 

regulacyjnemu, 

k) odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy, 

12.  Zapytania i interpelacje Radnych. 

13.  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

14.  Sprawy różne. 

15.  Zamknięcie obrad sesji. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.3. Przyjęcie protokołów z XLVIII, XLIX, L i LI sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował, iż projekty 

protokołów z XLVIII, XLIX, L i LI sesji zostały Radnym przesłane drogą elektroniczną oraz znajdują 

się w Biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym  protokół XLVIII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty  

przez Radnych jednogłośnie 14 głosami „za”, przy biorących udział w obradach 14 Radnych. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

W głosowaniu jawnym  protokół XLIX sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty  

przez Radnych jednogłośnie 14 głosami „za”, przy biorących udział w obradach 14 Radnych. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

W głosowaniu jawnym protokół L sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty  

przez Radnych jednogłośnie 14 głosami „za”, przy biorących udział w obradach 14 Radnych. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 
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W głosowaniu jawnym  protokół LI sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty  

przez Radnych 13 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” przy biorących udział  

w obradach 14 Radnych. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.4. Informacja Przewodniczącego o działalności między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan odczytał informację Przewodniczącego  

o działalności międzysesyjnej, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.5. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski odczytał informację Burmistrza o działalności międzysesyjnej,  

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Głos zabrała Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska. Poinformowała, że w wyniku interwencji 

mieszkańców wsi Włochów i Pardołów, którzy w sprawie stanu drogi powiatowej wezwali TVP 

Kielce, Powiat Konecki zdecydował, że zabezpieczy w budżecie środki na wykonanie całego odcinka 

drogi, tj. 50 % kwoty remontu 2300 metrów bieżących drogi. Podkreśliła, że Gmina jest 

zainteresowana współfinansowaniem zadania i przygotowany został w tej sprawie projekt uchwały, 

który będzie procedowany na najbliższej sesji Rady Miejskiej zwołanej na wniosek Burmistrza. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska powiedziała, że zabezpieczona zostanie kwota 400 tys. zł  

na wykonanie drogi Pardołów- Włochów. Poinformowała, że Gmina nie posiada informacji  

i propozycji w sprawie kolejnych dróg powiatowych, które Powiat Konecki planuje w roku bieżącym 

remontować. Kończąc wypowiedź Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska zadeklarowała 

współfinansowanie remontów kolejnych odcinków dróg powiatowych. 

Ad.pkt.6. Odczytanie informacji na temat prac związanych z komunalizacją. 

Przewodnicząca Komisji Inwentaryzacyjnej Rady Miejskiej w Stąporkowie Radna Danuta Jedynak 

odczytała informację na temat prac związanych z komunalizacją, która stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu.  

Radni nie wnosili uwag do odczytanej informacji. 

Ad.pkt.7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii za 2017 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował, że Radni są  

w posiadaniu przedmiotowego sprawozdania, które było także przedmiotem analizy Komisji Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej w Stąporkowie w dniu 19 kwietnia  br.  

Radni nie wnosili uwag i pytań do powyższego sprawozdania. 

W związku z ich brakiem Przewodniczący Rady Miejskiej poddał sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2017 r. pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”  przyjęła 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2017 r.  

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował, że Radni są  

w posiadaniu przedmiotowego sprawozdania. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do powyższego sprawozdania. 

W związku z ich brakiem Przewodniczący Rady Miejskiej poddał sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu  Wspierania Rodziny pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”  przyjęła 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny. 
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Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Stąporków  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2017 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował, iż Radni są  

w posiadaniu przedmiotowego sprawozdania, które Burmistrz był zobligowany przedłożyć Radzie 

Miejskiej. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do powyższego sprawozdania. 

W związku z ich brakiem Przewodniczący Rady Miejskiej poddał sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Gminy Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2017 r. 

pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęła 

sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Stąporków z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami na 2017 r. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.10. Przyjęcie Oceny zasobów pomocy społecznej za 2017 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował, że Radni są  

w posiadaniu przedmiotowej oceny zasobów pomocy społecznej za 2017 r., którą Miejsko Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej  był zobligowany przedłożyć Radzie Miejskiej. 

Radni nie wnosili uwag i pytań do powyższego sprawozdania. 

W związku z ich brakiem Przewodniczący Rady Miejskiej poddał Ocenę zasobów pomocy społecznej 

za 2017 r. pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”  przyjęła Ocenę 

zasobów pomocy społecznej za 2017 r. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę w obradach. 

Obrady sesji wznowiono od pkt.11. 

Ad.pkt.11. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej poinformował, że wszystkie projekty 

uchwał pozytywnie zaopiniowane co do zgodności z prawem zostały omówione na posiedzeniu 

wspólnym Komisji Rady Miejskiej a ponieważ Radni są w ich posiadaniu, nie zachodzi potrzeba 

odczytywania. 

Ad.pkt.11. ppkt.a) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenu sołectwa Czarniecka Góra- Poręba. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr LII/325/2018 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu sołectwa Czarniecka Góra- Poręba, która stanowi integralną 

część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11. ppkt.b) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/334/2013 Rady Miejskiej 

w Stąporkowie z dnia 7 sierpnia 2013 r. w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie  

z przystanków komunikacyjnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej złożył wniosek o obniżenie stawki opłaty  

za korzystanie z przystanków komunikacyjnych do kwoty 0,02 zł, którą rekomendowali przewoźnicy. 

Odczytał treść §1, który po akceptacji przez Radę Miejską proponowanej  zmiany otrzyma brzmienie: 

W uchwale Nr XL/334/2013 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 7 sierpnia 2013 r.  
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w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych,  

§ 3 otrzymuje brzmienie: 

„Stawka opłaty za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo 

zarządzającym jest Gmina Stąporków wynosi 0,02 zł za jedno zatrzymanie środka transportu  

na przystanku komunikacyjnym”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej argumentował, że Radni bieżącej kadencji zajęli stanowisko,  

aby przewoźnicy uwzględniali w swych rozkładach jazdy jak największą ilość przystanków w celu 

ułatwienia mieszańcom dostępu do środków komunikacji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie poddał złożony wniosek pod głosowanie.  

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 13 głosów, 

przeciw- 0 głosów, 

wstrzymało- się 1 głos, 

przyjęła wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie obniżenia opłaty za korzystanie  

z przystanków komunikacyjnych do kwoty 0,02 zł za jedno zatrzymanie środka transportu  

na przystanku komunikacyjnym. 

Radny Edward Mazur w zwrócił się do sołtysów i Radnych, aby raz w roku składali przewoźnikom 

propozycje przystanków komunikacyjnych, w celu ich jednorazowego naniesienia na rozkłady jazdy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej podkreślił, że Radni obniżając opłatę z korzystanie z przystanków 

wyszli naprzeciw oczekiwaniom przewoźników i mają głęboką nadzieję, że przewoźnicy uwzględnią 

w swych rozkładach jazdy proponowaną ilość przystanków. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  Nr LII/326/2018 

w sprawie zmiany uchwały Nr XL/334/2013 Rady Miejskiej w Stąporkowie z dnia 7 sierpnia 

2013 r. w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11. ppkt.c) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/165/2016 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 30 listopada 2016 r. w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

 z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania z tych opłat, a także 

trybu ich pobierania. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr LII/327/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/165/2016 Rady Miejskiej w Stąporkowie  

z dnia 30 listopada 2016 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności  

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego  

lub całkowitego zwalniania z tych opłat, a także trybu ich pobierania, która stanowi integralną 

część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11. ppkt.d) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Stąporków.  

Radna Joanna Wojna zwróciła się do Sekretarza Gminy z pytaniem, czy możliwe jest  

aby do regulaminu utrzymania czystości dołączyć tzw. instrukcję dla właścicieli w sprawie dbania  
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o zewnętrzny wygląd posesji i teren do niej należący. Podkreśliła, że centrum miasta, gdzie znajdują 

się tereny prywatne oddane do publicznego użytku wygląda źle i jest zaniedbane, co negatywnie 

wpływa na wizerunek Stąporkowa. 

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że nie ma przepisów prawnych zobowiązujących 

właścicieli do dbania o posesje w taki sposób, w jaki życzy sobie Rada Miejska w gminie. Wyjaśnił,  

że wszelkie próby uregulowania poruszanych kwestii w regulaminowych zapisach prawa i uchwałach 

są przez nadzór Wojewody uchylane, jako niezgodne z powszechnie obowiązującym prawem. 

Powiedział, że jeśli Radni mają propozycje uregulowań prawnych i wprowadzenia zapisów  

do regulaminu, to jest otwarty na współpracę. Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski wyjaśnił,  

że po przyjęciu przez Radę powyższego projektu uchwały zostanie przez Gminę przygotowany 

przetarg na odbiór odpadów komunalnych. 

Radna Joanna Wojna powiedziała, że w Polsce są przepisy prawa regulujące, że właściciel danej 

posesji ma np. odśnieżać chodnik a w przypadku, gdy tego nie zrobi a np. na chodniku wydarzy się 

wypadek to zostają wyciągnięte w stosunku do niego konsekwencje prawne. Podkreśliła,  

że podtrzymuje stanowisko, aby podjąć działania i zaprosić na posiedzenie komisji właścicieli działek 

w centrum miasta celem osiągnięcia porozumienia w sprawie zagospodarowania terenów do nich 

należących. 

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że Gmina podejmowała poprzez rozmowy  

oraz pisma z prośbą o poprawę estetyki i wizerunku działki względem sklepu Mila, lecz niestety  

bez efektów. Poinformował, że w dniu wczorajszym na posiedzeniu komisji Radni podjęli decyzję  

o zorganizowaniu spotkania z właścicielami nieruchomości w centrum. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  Nr LII/328/2018 

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Stąporków, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11. ppkt.e) Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr LII/329/2018 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11. ppkt.f) Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat 

w 2018 roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Stąporków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr LII/330/2018 w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2018 roku za kształcenie 
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nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Stąporków, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11. ppkt.g) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/303/2009 Rady 

Miejskiej w Stąporkowie z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie regulaminu wynagradzania 

określającego zasady wynagradzania oraz przyznawania dodatku mieszkaniowego  

dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach na terenie Gminy Stąporków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę   

Nr LII/331/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/303/2009 Rady Miejskiej w Stąporkowie  

z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie regulaminu wynagradzania określającego zasady 

wynagradzania oraz przyznawania dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli zatrudnionych  

w szkołach na terenie Gminy Stąporków, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11. ppkt.h) Projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń  

na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych dla terenu gminy Stąporków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  Nr LII/332/2018 

w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych  

oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych dla terenu gminy 

Stąporków, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11. ppkt.i) Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie  ustalenia dni i czasu 

pracy placówek handlowych, zakładów gastronomicznych i usługowych na terenie miasta  

i gminy Stąporków. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  Nr LII/333/2018 

uchylającą uchwałę w sprawie ustalenia dni i czasu pracy placówek handlowych, zakładów 

gastronomicznych i usługowych na terenie miasta i gminy Stąporków, która stanowi integralną 

część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11. ppkt.j) Projekt uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia projektu regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Stąporków w celu przekazania  

go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę  Nr LII/334/2018 

w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków  

na terenie gminy Stąporków w celu przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, 

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad.pkt.11. ppkt.k) Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż z wnioskiem  o przedłużenie umowy dzierżawy  

na część działki o pow. 8,400 ha położonej w miejscowości Gosań stanowiącej własność Gminy 

Stąporków, na okres 10 lat wystąpił dotychczasowy dzierżawca – Koło Łowieckie „Hubert”  

z przeznaczeniem pod uprawy rolne w całości przeznaczone na poprawę warunków bytowania 

zwierzyny dzikiej wolno żyjącej. Poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji Radni 

wypracowali stanowisko, aby przychylić się do wniosku i wyrazić zgodę na wydzierżawienie części 

działki na okres 10 lat. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr LII/335/2018 

w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy,  

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych. 

Ad. Pkt.12. Zapytania i interpelacje Radnych. 

Radny Edward Mazur zapytał, czy Burmistrz Dorota Łukomska jest obecna w pracy, ponieważ 

chciałby do niej skierować kilka pytań. 

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski odpowiedział, że wszelkie zapytania i interpelacje  

do Burmistrza należy kierować do niego. 

Radny Edward Mazur poinformował, iż w dniu 10 kwietnia 2018 roku do Burmistrza Stąporkowa 

został skierowany apel, którego treść odczytał: „Radni Powiatowi i Gminni Gminy Stąporków, ksiądz 

proboszcz Parafii Stąporków. My Radni Powiatowi oraz Gminni Miasta i Gminy Stąporków  

oraz ksiądz proboszcz Parafii w Stąporkowie zwracamy się z apelem w imieniu naszych wyborców  

i parafian o niesprzedawanie w trybie przetargowym działki nr 3371/14 tj. działka przy kościele  

o pow. 3756 m
2
 położonej w Stąporkowie przy ulicy Piłsudskiego. Działka ta znajduje się przy Parafii 

w Stąporkowie. Nie chcielibyśmy, aby na jej terenie powstał supermarket, albo inna forma 

działalności, która godziłaby w interes wiernych i społeczeństwa Stąporkowa. Prosimy w trybie pilnym  

o  odpowiedź na nasz apel. W podpisie: Proboszcz Parafii Rzymsko-Katolickiej ks. kan. Zenon Kicior, 

Radni: Dariusz Młodawski, Łukasz Świerczyński, Czesław Kurcbart, Edward Mazur, Tomasz 

Kurcbart, Kamil Zieliński, Zbigniew Wiśniewski, Kacper Dajczer, Joanna Wojna, Justyna Polewana.” 

W dalszej części swej wypowiedzi Radny Edward Mazur poinformował, iż Radni- wnioskodawcy  

nie otrzymali odpowiedzi Burmistrza na przedstawiony apel, mimo że od dnia złożenia upłynęło 

ponad 30 dni. Przedstawił, że odpowiedź w tej sprawie otrzymał natomiast ksiądz proboszcz Zenon 

Kicior. Radny Edward Mazur odczytał treść pisma: „Ksiądz Proboszcz Zenon Kicior Parafia  

w Stąporkowie. W odpowiedzi na złożone w tut. Urzędzie w dniu 10 kwietnia 2018 r. pismo dotyczące 

niesprzedawania działki położonej w Stąporkowie przy ul. Piłsudskiego Rada Miejska w Stąporkowie 

przeznaczyła do sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomość oznaczoną 

jako działka nr … położoną w Stąporkowie. Zgodnie z § 2 tej uchwały Burmistrz Stąporkowa został 

zobowiązany do jej wykonania. W związku z tym wszczęta została procedura przygotowująca 

przedmiotową nieruchomość do sprzedaży, m.in. wykonano operat szacunkowy określający wartość 

nieruchomości oraz podano do publicznej wiadomości wykaz w sprawie przeznaczenia do sprzedania 

tej działki. Cena nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży wynosi 615 tys. zł brutto- zgodnie  

z opodatkowaniem podatkiem VAT. Rozważamy przeznaczenie uzyskanego dochodu ze sprzedaży 

działki na przebudowę ul. Kościuszki w Stąporkowie. Kosztorys przebudowy wodociągu  

i ul. Kościuszki wynosi 2,5 mln zł.” Radny Edward Mazur powiedział, że wnioskodawcom jest bardzo 

przykro z tego powodu, że pani Burmistrz nie ustosunkowała się do apelu osobiście, tylko w podpisie 

widnieje Naczelnik Wydziału Gospodarki Donata Mrowiec. Podkreślił, że takie zachowanie jest  

dla Radnych oraz dla księdza proboszcza skandalem. Poinformował, że ksiądz proboszcz upoważnił 

Radnych- wnioskodawców do podejmowania wszelkich możliwych działań w tym zakresie. Radny 
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Edward Mazur kończąc wypowiedź powiedział, że Radni z okręgu Stąporkowa każdorazowo,  

gdy rozpatrywany jest projekt uchwały w sprawie sprzedaży działek z innych miejscowości pytają 

Radnego danego okręgu o opinię w sprawie i dostosowują się do niej. Podkreślił, że na kolejną sesję 

Radni ze Stąporkowa przygotowali projekt uchwały z propozycją celu, na jaki powinna zostać 

przeznaczona przedmiotowa działka. Powiedział, że to właśnie mieszkańcy powinni w tej sprawie 

mieć decydujący głos. Radny Edward Mazur poprosił Sekretarza Gminy o ustosunkowanie się  

do przedstawionych argumentów. Kolejną sprawą przedstawioną przez Radnego Edwarda Mazura 

była zalegająca na ul.1 Maja w Stąporkowie woda opadowa, gdzie po ulewach piesi nie mają 

możliwości przejścia tą ulicą a elewacje domów oraz ogrodzenia są zanieczyszczane brudną wodą. 

Radny powiedział, że już trzeci rok w imieniu własnym oraz mieszkańców prosi o usunięcie tego 

poważnego problemu, lecz niestety bez efektów. Radny Edward Mazur w imieniu wędkarzy zapytał, 

kiedy zostaną przez Gminę wykonane stanowiska przy zbiorniku na ul. Miłej w Stąporkowie. 

Podkreślił, że pani Burmistrz na zebraniu z wędkarzami obiecała, że stanowiska, które istniały przed 

budową ścieżki pieszo- rowerowej po wykonaniu inwestycji powrócą na swoje miejsce, czego nie 

zrobiono. Poinformował, że koszt emisji dodatku pn. Moja Ojczyzna, o którym mówił na poprzedniej 

sesji wyniósł 1960 zł za jeden artykuł. 

Radny Kamil Zieliński przypomniał o swym wniosku w sprawie remontu pomnika marszałka Józefa 

Piłsudskiego w Stąporkowie, przed którym składane są kilka razy w roku kwiaty. Podkreślił,  

że od trzech lat apeluje o remont obiektu, który jest w bardzo złym stanie technicznym, lecz niestety 

bez efektów. Kolejną kwestią poruszoną przez Radnego Kamila Zielińskiego było oświetlenie w parku 

miejskim. Radny podkreślił, że składał wniosek o wymianę lub naprawę lamp oświetleniowych,  

lecz także bez efektów. Radny Kamil Zieliński zapytał, o przetarg na drogę ul. Miła- Błaszków. 

Podkreślił, że w dniu wczorajszym, na posiedzeniu komisji Sekretarz Gminy udzielił odpowiedzi  

na to pytanie, lecz niestety nie usatysfakcjonowała ona mieszkańców, którzy chcą wiedzieć  

czy inwestycja zostanie wykonana i kiedy to nastąpi.  

Radny Zbigniew Wiśniewski w imieniu wędkarzy poprosił o wykonanie wiaty przy zbiorniku  

na ul Miłej w  Stąporkowie. 

Radna Elżbieta Kołodziej w imieniu mieszkańców Błaszkowa oraz użytkowników drogi ul. Miła-

Błaszków poprosiła o zabezpieczenie brakującej kwoty niezbędnej do wykonania zadania. 

Radna Joanna Wojna poprosiła, aby zdjęty z porządku obrad sesji z pkt. 11 ppkt. n) tj. projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Gminą Stąporków  

a osobami fizycznymi był procedowany na najbliższej sesji. W dalszej części swej wypowiedzi 

poprosiła o udzielenie informacji o stanie przygotowania Gminy Stąporków do zbliżających się 

wyborów samorządowych, także w odniesieniu do wchodzącej w życie z dniem 25 maja br. ustawy 

RODO. Zapytała, czy w związku zapisami RODO możliwe będzie instalowanie w lokalach 

wyborczych kamer rejestrujących wizerunek wyborców.   

Radny Tomasz Kurcbart w imieniu mieszkańców poprosił o dowieszenie lampy oświetleniowej  

na ul. Wspólnej w Stąporkowie, gdzie na przestrzeni ok. 100 m nie ma żadnego źródła światła. 

Podkreślił, że walczy o tę sprawę już od 3 lat i pomimo niewielkiego kosztu inwestycji, ok. 1000 zł 

niestety bez efektu. W dalszej części swej wypowiedzi poprosił o wykonanie rowu udrażniającego  

od ul. Górnej do ul. Koneckiej, gdyż podczas opadów woda nie mając ujścia przelewa się przez drogę. 

Powiedział, że przy remoncie ul. Polnej do ul. Górnej w Stąporkowie rów wykonano. Natomiast  

na odcinku od ul. Górnej do ul. Koneckiej niestety rowu nie ma. Poinformował, iż wraz z Radną 

Justyną Polewaną prosili o wykonanie zadania jednak nie zostało ono zrealizowane. Kolejną kwestią, 

którą poruszył Radny Tomasz Kurcbart było wykonanie wiaty przystankowej na ul. Koneckiej  

w Stąporkowie przy drodze krajowej Nr 74. Podkreślił, że na terenie gminy w każdej miejscowości 

taki przystanek jest usytuowany natomiast przy ul. Koneckiej niestety wiaty nie ma, pomimo, iż na ten 

cel zostały zabezpieczone środki finansowe. Poinformował, iż na ul. Kościuszki w Stąporkowie  
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oraz przy zakładzie ZUK zostały zniszczone tablice ogłoszeń, które pracownicy ZGKiM  Stąporków 

ok. 2 miesiące temu wymontowali. Powiedział, że Dyrektor ZGKiM przedstawił stanowisko,  

że nie dysponuje środkami na wykonanie nowych tablic.  

Radny Kamil Zieliński w związku z nadchodzącymi wakacjami zapytał, czy kąpielisko nad zalewem 

Miła w Stąporkowie będzie otwarte dla wypoczywających nad zbiornikiem, czy też wzorem lat 

ubiegłych nie będzie można z niego korzystać.  

Ad. Pkt.13. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski  udzielił odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

Radnemu Edwardowi Mazurowi w kwestii odpowiedzi na apel Sekretarz wyjaśnił, że nie rozumie 

oburzenia Radnego, gdyż upoważniony pracownik, pani Naczelnik tut. Urzędu Donata Mrowiec 

udzieliła odpowiedzi i skierowała ją do pierwszej w kolejności osoby, która się pod apelem podpisała. 

Podkreślił, że pracownik działał zgodnie z przepisami kodeksu postepowania administracyjnego  

i wysłał odpowiedź osobie będącej inicjatorem.  

Radny Edward Mazur powiedział, że Radni nie dostali odpowiedzi na pismo. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że jako pierwszy pod apelem podpisał się ksiądz proboszcz, który jest 

inicjatorem działań i do niego została skierowana odpowiedź. Podkreślił, że Radni udzielają księdzu 

poparcia. W dalszej części swej wypowiedzi Sekretarz wskazał inny problem, który być może nurtuje 

Radnego Edwarda Mazura i nie jest to brak odpowiedzi na pismo, lecz emocje, które powoduje fakt, 

że część Radnych nie zgadza się z podjętą kolegialnie uchwałą. W kwestii zalegającej wody opadowej 

na ul.1 Maja w Stąporkowie powiedział, że problem zna i w miarę posiadanych  środków finansowych 

gmina będzie się starała problem rozwiązać. Poinformował, że nie wie, czego oczekują wędkarze, 

gdyż nie był obecny na spotkaniu. Powiedział, że stanowisko do wędkowania to wykoszona trawa  

a nie specjalne miejsce utworzone np. z kostki brukowej.  

Radny Edward Mazur powiedział, że wędkarze chcą przywrócenia pierwotnego stanu, jaki był przed 

ułożeniem ścieżki pieszo- rowerowej. 

Radny Zbigniew Wiśniewski wracając do sprawy apelu powiedział, że to nie ksiądz proboszcz jest 

inicjatorem apelu a Radni udzielają mu jedynie poparcia. Wyjaśnił, że pismo zostało podpisane przez 

Radnych Powiatowych i Gminnych a w podpisie jako pierwszy widnieje Radny Powiatowy- Dariusz 

Młodawski i do niego oraz do księdza proboszcza winna zostać skierowana odpowiedź organu.  

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że w przypadku, gdy pod pismem złożonym do urzędu 

podpisuje się 20 osób to odpowiedź organu jest kierowana do pierwszej z nich.  

Radny Zbigniew Wiśniewski argumentował, że Radni wraz z księdzem proboszczem wspólnie 

wystąpili z pismem i odpowiedź powinien dostać ksiądz proboszcz i pierwsza osoba w podpisie. 

Radny Edward Mazur powiedział, że odpowiedź powinien dostać zarówno Radny Rady Powiatu 

oraz Radny Rady Miejskiej. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że Radny Edward Mazur przedstawił skomplikowany  

i zawiły sposób udzielenia odpowiedzi przez organ. Powiedział, że w związku z tym, iż ksiądz 

podpisał się po prawej stronie pisma został potraktowany, jako inicjator i otrzymał odpowiedź.  

Sekretarz poinformował, że w sytuacji, gdy wnioskodawcy widzą nieprawidłowości w sprawie mają 

prawo złożyć skargę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej powiedział, że jeśli wnioskodawca nie jest 

usatysfakcjonowany może pisemnie przedstawić swoje uwagi i wyjaśnić sprawę. 

Radnemu Kamilowi Zielińskiemu w temacie remontu pomnika marszałka Józefa Piłsudskiego, 

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że nie została podjęta ostateczna decyzja, czy pomnik zostanie 

wyremontowany, czy też przeniesiony w nowe miejsce. W kwestii oświetlenia w parku miejskim 

poinformował, że odpowiedź Radnemu została udzielona. 

Radny Kamil Zieliński powiedział, że owszem odpowiedzi udzielono, lecz niestety od pół roku w tej 

sprawie nic się nie dzieje.  
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W kwestii przetargu na drogę ul. Miła - Błaszków Sekretarz Wojciech Ślefarski poinformował,  

że w następnym tygodniu zostanie zwołana sesja na wniosek, na której będą zabezpieczone środki 

niezbędne do rozstrzygnięcia przetargu. W temacie kąpieliska Sekretarz wyjaśnił, że w sezonie letnim 

będzie funkcjonować zgodnie z przepisami. Powiedział, że zostanie zbadana woda oraz będzie 

zatrudniony ratownik, który będzie czuwać nad bezpieczeństwem plażowiczów. 

Radnemu Zbigniewowi Wiśniewskiemu w temacie wiaty oraz stanowisk wędkarskich Sekretarz 

odpowiedział, że sprawę przekaże pani Burmistrz. 

Radnej Elżbiecie Kołodziej w kwestii zabezpieczenia środków finansowych na drogę ul. Miła-

Błaszków Sekretarz wyjaśnił, że pani Skarbnik pracuje nad budżetem i zabezpiecza środki  

na wykonanie zadania, by na kolejnej sesji możliwe było podjęcie stosownych uchwał w tej sprawie. 

Radnej Joannie Wojnie w kwestii projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

nieruchomości pomiędzy Gminą Stąporków a osobami fizycznymi Sekretarz Wojciech Ślefarski 

powiedział, że nie może zadeklarować, że projekt znajdzie się w porządku obrad najbliższej sesji, 

która odbędzie się przyszłym tygodniu. Doprecyzował, że należy zbadać nowe wątki w sprawie.  

W kwestii zbliżających się wyborów samorządowych Sekretarz odpowiedział, że Państwowa Komisja 

Wyborcza obecnie ma problem z naborem urzędników wyborczych. Podkreślił, że zgodnie  

z przepisami prawa gminy zostały częściowo wyłączone z wyborów i oczekują na projekt 

porozumienia z PKW. Poinformował, że to urzędnik wyborczy ma zabezpieczyć całą procedurę 

wyborów i czuwać nad ich prawidłowym przeprowadzeniem. 

Radna Joanna Wojna zapytała, czy zostanie w gminie zorganizowane spotkanie z przedstawicielem 

PKW. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że nie ma przepisu prawa, który o tym mówi. W kwestii 

wchodzących przepisów RODO poinformował, że należy chronić dane osobowe osób fizycznych,  

by nie naruszać ich dóbr osobistych. 

Radny Kamil Zieliński zapytał, czy Sekretarz został Inspektorem Ochrony Danych Osobowych. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski poinformował, że nie może pełnić tej funkcji, gdyż osoba pełniąca 

funkcję kierownika w jednostce nie może być IODO. Wyjaśnił, że w sytuacji, gdy Rada Miejska  

na sesji będzie rozpatrywać sprawy dotyczące konkretnych osób, np. skargę, niedopuszczalne jest 

ujawnianie jakichkolwiek informacji, poprzez które dana osoba może zostać zidentyfikowana.  

Radny Kamil Zieliński nawiązał do odpowiedzi Sekretarza Gminy dotyczącej lamp oświetleniowych 

w parku miejskim w Stąporkowie. Powiedział, że mieszkańcy z pewnością nie będą 

usatysfakcjonowani odpowiedzią Sekretarza. Podkreślił, że niedopuszczalne jest, aby w tak pięknym 

parku straszyły lampy, które stwarzają realne zagrożenie dla spacerowiczów i bawiących się dzieci. 

Sekretarz Wojciech Ślefarski powiedział, że rozumie, iż Radny Kamil Zieliński nie jest 

usatysfakcjonowany  odpowiedzią. Poinformował, że zadanie będzie wykonane w miarę posiadanych 

środków finansowych. 

Radnemu Tomaszowi Kurcbartowi Sekretarz wyjaśnił, że zgłoszone przez niego wnioski będą 

realizowane w miarę posiadanych środków. W kwestii tablic ogłoszeń powiedział, że sprawę zbada  

i udzieli odpowiedzi, gdyż w miejsce zniszczonych tablic powinny zostać ustawione nowe. 

Ad. Pkt.14. Sprawy różne. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radna Elżbieta Kołodziej złożyła do Radnych Powiatowych zapytania dotyczące dróg powiatowych 

na terenie Gminy Stąporków. Na wstępie wypowiedzi podziękowała za wykonanie odcinka drogi  

przy ul. Kieleckiej w Odrowążu. W imieniu mieszkańców oraz użytkowników tejże drogi poprosiła  

o określenie terminu wykonania dalszego odcinka ul. Kieleckiej. Poinformowała, że w sprawie 

ustanowienia tonażu na przedmiotowej drodze przesłane zostało do Starostwa Powiatowego pismo, 

które niestety pozostało bez odpowiedzi. Radna Elżbieta Kołodziej w imieniu kierowców poprosiła 

także o ustawienie lustra na skrzyżowaniu drogi powiatowej przy ul. Hubala w miejscowości Odrowąż 
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z drogą krajową Nr 42, gdzie istnieje duże zagrożenie wypadkami drogowymi. Poprosiła także Zarząd 

Dróg Powiatowych, aby przy współpracy z ZGKiM Stąporków  zbadał i ustalił przyczyny 

utrzymującej się wody na ul. Hubala w miejscowości Odrowąż, gdzie nawet w przypadku suszy woda 

zalega na ulicy, co powoduje niebezpieczeństwo kolizji. Radna Elżbieta Kołodziej w imieniu 

mieszkańców poprosiła o możliwość wykonania chodnika po jednej stronie drogi w miejscowości 

Wólka Plebańska. Podsumowując wypowiedź poprosiła o udzielenie pisemnej informacji  

wraz z uzasadnieniem o działaniach podjętych w przedstawionych sprawach. 

Radna Elżbieta Kołodziej powróciła do sprawy ul. Kieleckiej w Odrowążu, gdzie kratki mające 

odprowadzać wodę opadową są niedrożne i po deszczu woda płynie drogą, co z pewnością przyczyni 

się do degradacji nawierzchni. Poprosiła Radnych Powiatowych o interwencję także w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że pytania złożone przez Radną Elżbietę Kołodziej 

zostaną przygotowane przez Biuro Rady Miejskiej w formie pisemnej. 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Wiesław Skowron wyjaśnił Radnej Elżbiecie Kołodziej, że Radni 

Powiatowi nie mają kompetencji do udzielania odpowiedzi w kwestii terminu realizacji zadań 

inwestycyjnych, gdyż nie są dysponentami środków finansowych. Podkreślił, że mogą jedynie 

przekazać złożone wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej doprecyzował, że pytania zostaną przygotowane w formie 

pisemnej, jednak prosi, aby Radni skierowali je do organu a uzyskaną odpowiedź przekazali do Rady 

Miejskiej w Stąporkowie. 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Marian Domagała zadeklarował, że w sprawach 

przedstawionych przez Radną Elżbietę Kołodziej złoży do Starosty Koneckiego interpelacje  

a o uzyskanej odpowiedzi poinformuje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że mieszkańcy ul. Szkolnej w Niekłaniu Wielkim są 

oburzeni faktem, iż nie został wykonany remont drogi i nie chcą podejmować dyskusji nawet  

z Radnymi Rady Miejskiej w tej sprawie. Podkreślił, że przy tej drodze znajdują się nie tylko 

prywatne posesje, ale także szkoła i ośrodek zdrowia. Poinformował, że obecnie drogą jeżdżą 

samochody o dużej masie, które wożą drewno z lasu, co dodatkowo powoduje dewastację fatalnej 

nawierzchni omawianej drogi. Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o interwencję  

w przedstawionej sprawie. 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Marian Domagała poinformował, iż w sprawie ul. Szkolnej  

w Niekłaniu Wielkim przygotował do Starosty Koneckiego interpelację z prośbą o zabezpieczenie 

środków finansowych na wykonanie projektu niezbędnego do przebudowy drogi, którą przekaże  

na najbliższej sesji Rady Powiatu Koneckiego. 

Radny Edward Mazur podzielił się refleksją, że w Powiecie w kwestii dróg panuje bałagan, 

jednakże taki sam bałagan panuje w Gminie, gdzie nic się nie dzieje. Powiedział,  

że Gmina wydatkuje środki na place zabaw, a nie na drogi. Podkreślił, że np. na ul. 1 Maja  

w Stąporkowie wystarczy tylko przekopać studzienkę chłonną, gdyż kanał burzowy biegnie po drugiej 

stronie drogi a przez 3 lata nie zostało w tej sprawie zrobione zupełnie nic, podobnie jest na ul. Polnej 

w Stąporkowie, o której mówił Radny Tomasz Kurcbart. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że na jego terenie stan dróg gminnych jest dobry, 

natomiast stan dróg powiatowych jest niestety fatalny. 

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski także przedstawił swą opinię o drogach gminnych  

i powiedział, że zupełnie nie zgadza się ze stanowiskiem, że w Gminie w tej kwestii nic się nie dzieje. 

Podkreślił, że inwestycję są wykonywane, lecz niestety część Radnych nie zgadza się  

z podejmowanymi decyzjami, co jest zupełnie inną kwestią. Poprosił, aby powstrzymywać się  

od krzywdzących ocen. 

Radny Edward Mazur zapytał, cyt. „ile lat się można prosić?” 
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Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski powiedział, że nie zgadza się z opinią, że w Gminie Stąporków 

nic się nie robi na drogach. Podkreślił, że adekwatnie do zaistniałych sytuacji podejmowane są decyzje 

zaś niezadowolenie części Radnych z podejmowanych decyzji jest sprawą drugorzędną. 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Łukasz Świerczyński poinformował, że od kilku lat intensywnie 

zabiegał o remont drogi w Pardołowie i niezmiernie się cieszy, że inwestycja dojdzie do skutku. 

Podkreślił, że decyzja o wykonaniu tej drogi nie jest pokłosiem wizyty ekipy telewizyjnej. Radny 

Powiatowy Łukasz Świerczyński przedstawił stanowisko, iż należy remontować drogi w sposób 

kompleksowy, dłuższymi odcinkami. W kwestii wykonania 1 km drogi w Niekłaniu powiedział,  

że obecnie Powiat Konecki czeka na dofinansowane od Wojewody Świętokrzyskiego. Poinformował, 

że drugi kilometr drogi zostanie wykonany przy współfinansowaniu Powiatu Koneckiego i Gminy 

Stąporków w udziale 50% kwoty każdej ze stron i w ten sposób zostanie zamknięty jeden odcinek. 

Powiedział, że kolejną inwestycją powinna być ul. Szkolna w Niekłaniu Wielkim, którą także należy 

wykonać kompleksowo, by zamknąć kilejny odcinek drogi. Radny Powiatowy Łukasz Świerczyński  

w kwestii drogi Kozia Wola– Smarków wyjaśnił, że należy wykonać ją dwuetapowo: jeden odcinek  

w roku bieżącym, kolejny w roku 2019. Zaproponował, by wzajemnie nie licytować się, na które drogi 

powiatowe powinna przyjechać telewizja, tylko przystąpić do wykonywania większych odcinków 

dróg. W temacie sprzedaży działki znajdującej się przy kościele w Stąporkowie powiedział,  

że w sytuacji, gdy mienie gminy o znacznej wartości zostaje przeznaczone na sprzedaż, to powinny 

być przeprowadzane w tej sprawie konsultacje społeczne z mieszkańcami. Podkreślił, że w zaistniałej 

sytuacji nie chodzi o fakt, że ktoś jest temu przeciwny, tylko przed podjęciem tak ważnej decyzji 

należy poinformować społeczeństwo lokalne o planach potencjalnego inwestora. Radny Powiatowy 

Łukasz Świerczyński powiedział, że mienie Gminy jest własnością wszystkich mieszkańców  

a Radni jako ich przedstawiciele powinni taką wiedzę posiadać, by przekazywać informacje 

społeczności lokalnej.  

Radny Rady Powiatu Koneckiego Wiesław Skowron odniósł się do wypowiedzi Radnego 

Powiatowego Łukasza Świerczyńskiego. Powiedział, że właśnie mija 4 rok kadencji i inwestycje,  

które Radny wymienił powinny zostać wykonane przez Powiat Konecki znacznie wcześniej, bo prace 

można było rozpocząć już w pierwszym roku bieżącej kadencji. Poinformował, że na najbliższej sesji 

Rady Powiatu zostaną wprowadzone zmiany dotyczące dróg w Niekłaniu i Pardołowie, ale zostaną 

także wprowadzone zmiany dotyczące dróg w Rudzie Malenieckiej, Radoszycach i Słupi, których jest 

nieproporcjonalnie więcej. Przypomniał, że podobna sytuacja miała miejsce w latach ubiegłych,  

gdzie Gminę Stąporków traktowano, jakby nie istniała.  

Radny Rady Powiatu Koneckiego Łukasz Świerczyński powiedział, że w pewnych kwestiach 

podziela zdanie przedmówcy. Zauważył, że Radny Wiesław Skowron jest Radnym Powiatowym  

już czwartą kadencję, więc stan dróg powinien przedstawiać się znacznie lepiej niż obecnie. 

Powiedział, że na inwestycje w Gminie Stąporków środki finansowe wyasygnowano z budżetu 

Powiatu Koneckiego a pozostałe środki zostaną przeznaczone z kredytu. Poinformował, że Powiat 

Konecki planuje w roku bieżącym wykonanie na terenie Gminy Stąporków jeszcze 3 odcinki dróg. 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Wiesław Skowron odnosząc się do wypowiedzi Radnego 

Powiatowego Łukasza Świerczyńskiego powiedział, że jest Radnym Powiatowym już czwartą 

kadencję i kiedyś stan dróg powiatowych na terenie gminy przedstawiał się znacznie lepiej. 

Przypomniał, że jesienią ubiegłego roku to Radny Łukasz Świerczyński gwarantował, że do końca  

2017 roku zostanie wykonane 6 odcinków dróg, czego niestety nie zrobiono.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej powiedział, że pracę wszystkich Radnych ocenią 

wyborcy. 

Radny Rady Powiatu Koneckiego Marian Domagała poparł zdanie Radnego Wiesława Skowrona  

i powiedział, że z 8 odcinków dróg, które zostaną wykonane  z programu rządowego, tylko 1 km drogi 

zostanie wykonany w Gminie Stąporków, więc podział środków z pewnością jest niesprawiedliwy. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w dniu sesji do Biura Rady Miejskiej wpłynęło 

pismo właściciela i użytkownika wieczystego gruntów pod budynkami byłego Fosko w miejscowości 

Błotnica. które zostanie rozpatrzone na następnym wspólnym posiedzeniu komisji. Odczytał treść 

wniosku, który zostaje załączony do niniejszego protokołu. W dalszej części swej wypowiedzi  

w imieniu Radnych zwrócił się do Sekretarza Gminy z prośbą o wyjaśnienie, dlaczego w dniu 

dzisiejszej sesji Radni dowiadują się, że w następnym tygodniu zostanie zwołana kolejna sesja tym 

razem na wniosek Burmistrza. Zapytał, czy nie było możliwości, aby dokumenty przygotować 

Radnym na dzisiejszą sesję. 

Radny Edward Mazur dodał, że zgodnie z zapisami Statutu Gminy Stąporków informacja o terminie 

sesji powinna zostać wywieszona na tablicach ogłoszeń 7 dni przed planowanym terminem.  

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że Radni powinni otrzymać dokumenty najpóźniej 3 dni 

przed terminem sesji. 

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski odnosząc się do wypowiedzi poprzedników powiedział,  

że otrzymał dwa wykluczające się komunikaty, bowiem Radni z jednej strony oczekują  

od organu szybkiego załatwiania spraw a z drugiej chcą literalnego spełniania zapisów ustawy. 

Powiedział, że w tej sytuacji nie było możliwości, aby pani Skarbnik w ciągu jednego dnia 

przygotowała zmiany do budżetu na dzisiejszą sesję, gdyż najpierw musi dokonać analizy 

przedłożonych dokumentów. Podkreślił, że w sytuacji, gdyby udało się przygotować dokumenty 

nawet w godzinach rannych w dniu dzisiejszej sesji, byłby skłonny wnioskować o ich wprowadzenie 

do porządku obrad. W kwestii wchodzącej w życie ustawy RODO poprosił, aby Przewodniczący Rady 

Miejskiej zwracał uwagę na dokumenty przesyłane Radnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że Radni zapoznają się z pocztą wpływająca do Rady 

osobiście w Biurze Rady Miejskiej natomiast w nielicznych przypadkach, kiedy zachodzi konieczność 

przesłania Radnym materiałów są one uprzednio anonimizowane. W kwestii zwoływania sesji  

na wniosek Burmistrza podkreślił, że Radni nie unikają pracy, gdyż są społecznikami, ale wolałby 

uniknąć sytuacji takiej jak miała miejsce w święta majowe, gdzie zaproponowano zwołanie sesji  

a tymczasem odbyła się ona po świętach i nie było z tego powodu problemów. 

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady 

Miejskiej powiedział, że termin sesji na wniosek w święta majowe był tylko propozycją. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił aby Sekretarz, jako zwierzchnik dopilnował pracowników, 

by nie miały więcej miejsca sytuacje, że przetarg został otwarty 3 tygodnie wcześniej a z dnia na dzień 

proponuje się zwołanie sesji, gdyż brakuje środków finansowych na zadanie.  

Sekretarz Gminy Wojciech Ślefarski wyjaśnił, że Sekretarz Gminy zgodnie z ustawą nie odpowiada 

za budżet gminy i nie ma kompetencji do dokonywania w nim zmian. Powiedział, że takie 

kompetencje posiada tylko Burmistrz, jako kierownik jednostki. 

Sołtys wsi Furmanów Ignacy Dobrowolski zapytał, czy w związku z uroczystościami Bożego Ciała 

zostaną wykoszone pobocza drogi powiatowej od Niekłania w kierunku Wielkiej Wsi,  

gdyż mieszkańcy udający się na uroczystości nie będą mogli bezpiecznie przejść zarośniętym 

brzegiem drogi.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Radnych Powiatowych o interwencję w tej sprawie. 

Ad. Pkt.15. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął 

obrady LII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie, dziękując wszystkim za udział w obradach. 

 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                                                 Jacek Kołodziej 

 


